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Dobrý den, vážení spoluob�ané. 
Již zítra je Št�drý den a za�ínají Váno�ní 
svátky. Konec roku je již za dve�mi a tak 
bych se ve svém úvodníku rád zamyslel nad 
tím, jaký tento rok vlastn� byl. 
Z mého pohledu to byl p�edevším rok 
pracovní a hodn� úsp�šný. Rok, kdy se nám 
povedlo ud�lat spoustu d�ležitých a nebo jen 
hezkých v�cí pro naši obec. Poda�ilo se nám 
získat dotace a díky nim opravit k�íž na 
h�bitov�, nechat ud�lat studie a rozbory pro 
nový územní plán a nebo provést revitalizaci 
nám�stí. Naši zam�stnanci také dokon�ili 
opravy Božích muk, krom� t�ch u K�ižovatky 
na Stádlo, které n�kdo naboural a bude je 
muset opravit stavební firma. Máme už skoro 
hotovou opravu t�ídy v MŠ, v níž bude od 
p�íštího roku muzeum obce. Zahájili jsme 
práce na projektu revitalizace nádržky a také 
na vydání nového Územního plánu obce 
Hnojice. Ale p�edevším máme hotovou 
projektovou dokumentaci na výstavbu 
kanalizace a �isti�ky odpadních vod, získali 
jsme územní rozhodnutí a v tuto chvíli se 
pracuje na získání stavebního povolení a 
poradenská firma pracuje na zajišt�ní 
financování celé akce. Ud�lalo se hodn�
práce, ale ješt� mnohem víc nás jí �eká. A 
nejen  s kanalizací. 
Ale vra�me se k práv� kon�ícímu roku. Krom 
toho, že byl úsp�šný, byl minulý rok také 
rokem volebním. Nerad bych se vracel 
k p�edvolební kampani, ale moc rád bych 
pod�koval všem lidem, kte�í byli volit. Svojí 
ú�astí ve volbách dokázali, že jim na 
budoucnosti naší obce záleží. Znovu 
p�ipomenu, že volební ú�ast v naší obci byla 
70,89% oproti ú�asti 48,50% v celé 
republice. Vysoká ú�ast mne nejen t�ší, ale 
zárove� zavazuje. Zavazuje celé naše 
zastupitelstvo, aby pracovalo ješt� lépe ve 
prosp�ch naší obce a všech ob�an�. 
Na záv�r bych rád pod�koval všem lidem, 
kte�í se v naší obci podílejí na ve�ejném 
život�. Nejen zastupitel�m, ale i vedení a 
�len�m jednotlivých zájmových organizací a 
sdružení, všem lidem, kte�í n�co d�lají pro 
jiné, t�m, kte�í v�nují sv�j �as a úsilí tomu, 
aby nám všem bylo lépe. V p�íštím roce 
oslaví naše obec mnohá výro�í, která 
bychom cht�li oslavit p�i hodových oslavách. 
V��ím, že to spole�n� zase vše zvládneme. 
A zcela nakonec chci pop�át všem lidem 
dobré v�le hodn� št�stí, zdraví, lásky a 
Božího požehnání nejen o Váno�ních 
svátcích, ale i v novém roce 2011. Snad bude 
ješt� lepší než ten kon�ící. 

Libor Kašpárek, starosta obce 

Po�ízení studií, pr�zkum� a rozbor� pro Územní plán Hnojice

Zastupitelstvo obce Hnojice schválilo na svém 10. zasedání dne 14.12.2009 po�ízení 
Územního plánu Hnojice. Aby mohly za�ít práce na tomto novém územním plánu, 
musely být p�edem po�ízeny studie, pr�zkumy a rozbory katastru naší obce. Protože 
toto je finan�n� nákladné, požádal starosta 25.2.2010 o dotace z Programu obnovy 
venkova  Olomouckého kraje 2010. Dotace nám byly schváleny a 30.6.2010 byla 
podepsána Smlouva o poskytnutí p�ísp�vku v rámci Programu obnovy venkova 
Olomouckého kraje 2010. Celková cena po�ízených studií, pr�zkum� a rozbor� �iní 
144.000,-K�, ú�elová investi�ní dotace z POV OK 2010 je ve výši 86.000,-K� a z 
vlastních zdroj� bylo uhrazeno 58.000,-K�. 

       

Nový Územní plán Hnojice

Jak jsem informoval již v p�edchozím �lánku, zastupitelstvo obce Hnojice již v minulém 
roce rozhodlo o po�ízení nového územního plánu naší obce. Do konce zá�í byly 
zpracovány všechny pot�ebné studie a rozbory a nyní se zpracovává nový územní plán. 
Na svém zá�ijovém zasedání zastupitelstvo obce schválilo za dodavatele ing. arch. 
Vladimíra Dujku a na listopadovém zasedání schválilo jeho zadání. 
Nový územní plán je velmi významný pro obec, ale stejn� tak je významný pro každého 
ob�ana naší obce. Proto jsme se s ing. Dujkou dohodli, že až bude mít p�ipravenou 
pracovní verzi nového územního plánu, uspo�ádáme podobnou besedu, jaká byla 
naposledy k nové podob� nám�stí. Návrh ÚP vyv�síme nejen na internetu, ale i na 
nást�nku, aby se s ním každý ob�an mohl p�edem seznámit. Poté na besed� se budou 
všichni moci seznámit s jeho p�ípravou, zeptat se pana architekta na cokoliv, co je bude 
zajímat, a budou mít také možnost navrhnout zm�ny tohoto plánu. Toto bude velmi 
d�ležité, nebo� nový územní plán se p�ipravuje na dalších nejmén� deset až patnáct let, 
tak by v n�m m�lo být vše, co bychom v této dob� cht�li v obci vybudovat. 
Poslední onformací k po�ízení územního plánu je, že jsem požádal o dotace 
z Ministersta pro místní rozvoj �R, takže v��me, že i p�es to, co se píše v novinách a 
vysílá v televizi o situaci na státních fondech, tuto dotaci dostaneme. 

Sliby se maj plnit… nejen o Vánocích

P�ed �asem byly pokáceny topoly u silnice na Lužice. Tehdy jsem slíbil, že místo nich 
vysadím nové stromy. Osobn� a za své. A protože sliby se mají plnit, tak jsem 26.10. 
vysadil místo topol� dv� hrušky šidlenky. Jedná se o starou odr�du hrušek extrémn�
vzp�ímeného vzr�stu – prost� se podobají topol�m. Trvalo dlouho, než jsem je sehnal, 
nakonec až na Slovácku, a ješt� navíc se mnou pan školka� trochu zažertoval – slíbil mi 
stromky 2,5 m vysoké, místo toho mi prodal mali�ké strome�ky. Nicmén� jsou již 
vysazeny, opat�eny oporou i chráni�kou proti okusu a já budu s nap�tím �ekat, jak 
p�ežijí svou první zimu u nás.  A výše dokumentární foto z akce výsadba �



Úprava nám�stí dokon�ena

Dne 26.11.2010 byla ukon�ena úprava nám�stí v Hnojicích. Akce, která se p�ipravovala t�i roky, vzbudila p�i své realizaci zna�né 
emoce. N�kte�í lidé velmi emotivn� bojovali proti jejímu dokon�ení. P�iznám se, že i mn� bylo líto starých, krásných strom� na nám�stí. 
Ale chodil jsem s paní doktorkou Vágnerovou, když hodnotila jejich zdravotní stav, a v�d�l jsem tak od samého po�átku, že tento 
nep�íjemný a nepopulární krok bude muset být u�in�n v zájmu bezpe�nosti ob�an� obce. Je pravda, že z nás,  laik�, do strom� nikdo 
nevid�l, a zven�í se jen st�ží dalo poznat, jak moc jsou stromy na nám�stí nemocné. Teprve po jejich pokácení jsme zjistili, že situace 
byla mnohem vážn�jší než se zdálo a že všechny stromy byly již ve stavu, kdy p�ímo ohrožovaly provozní bezpe�nost na návsi. K 
mému velkému p�ekvapení byla jednou z nejh��e postižených lípa vedle zastávky, která se p�itom zdála naprosto zdravá. Byla tak krásn�
zelená a nikdo z nás, laik�, netušil, že její hlavní ko�eny jsou již uhnilé a tento mohutný strom drží jen m�lké postranní ko�eny. Teprve 
po jejím skácení se odhalila díra, která zbyla po ko�enech tohoto krásného, ale životu již nebezpe�ného stromu. Inu, už je to za námi, 
nemocné stromy byly pokáceny, a emoce se zklid�ují.  

  
obr.1 Všechny stromy byly vyhnilé a duté…               obr.2 … a n�které m�ly kmen až k zemi prasklý 

  
obr.3 Lípa u zastávky už m�la místo ko�en� jen díru              obr. 4 Perspektivní stromy byly pro�ezány a opat�eny bezp. vazbou 

  
obr.5 Posezení za kostelem…                obr.6… a p�ed obecním ú�adem 



Jak jsem psal v úvodu �lánku, v pátek 26.11.2010 byla celá akce ukon�ena a p�edána obci. Vše je hotovo, pouze s malou výjimkou –
chodník za kostelem se zhotoviteli díla nepovedl p�esn� podle p�edstav paní projektantky a proto bude na ja�e ješt� upraven, aby 
odpovídal projektu. Všechna zele� podle projektu je vysázena a na svém míst� byly již i lavi�ky. Ty však jsou na zimu uskladn�ny a 
budou znovu nainstalovány s p�íchodem jara. Jara, na které se já sám tentokrát t�ším mnohem více než jiné roky. T�ším se, že p�íští 
jaro bude náves mnohem veselejší, než bývala d�ív. V��ím, že veškerá výsadba p�ežije zimu a t�ším se, až všechna ta naše zele�
vyraší, zazelená se a rozkvete. A když �íkám naše, myslím skute�n� naše. Vždy� na projektu rekonstrukce našeho nám�stí se podílela 
celá �ada lidí. Na besed� s paní projektantkou bylo na padesát lidí a nápady mnoha z nich byly zapracovány do projektu. Za všechny 
bych rád vzpomn�l pana inženýra Františka Slima�íka, jehož p�ipomínky z dopisu, který jsem obdržel v roce 2009, paní inženýrka 
zapracovala do projektu a díky n�muž budeme mít rozkvetlé nám�stí již od jara – to on navrhl (mimo mnoha dalších zajímavých 
v�cí), aby se na návsi vysadily jarní cibuloviny a díky n�mu budou tedy na návsi kvést sn�ženky, bledulky �i lado�ky. Ing. Slima�ík 
zaslal v letošním roce další podn�tné dopisy se spoustou zajímavých myšlenek. Ty bohužel nemohly být realizovány v této akci, 
nebo� ta m�la velmi pevná pravidla díky dotacím poskytnutým nám ze SFŽP, ale jeho myšlenky nezapadnou a mnoho jeho nápad�
bude použito v budoucnu p�i dalších akcích. Ale nejen nápady pana ing. Slima�íka byly zrealizovány. Pamatuji si p�esn�, jak na 
besed� s paní projektantkou paní Jana Bajerová navrhla vysadit n�jaké stromy u Nádržky – a nyní už tam stojí malý par�ík. Až 
Nádržku zrevitalizujeme, bude to tam ješt� hez�í. Nebo paní R�ženka Jurásková, která navrhla vysadit n�co podél Žvá�kového 
naproti obchodu – dnes tam stojí alej okrasných jabloní, z nichž každá jinak pokvete a bude mít jiná jablí�ka. Ne sice k sn�dku, ale o 
to p�kn�jší...  
A tak bych mohl jmenovat i další, kte�í se podíleli na vzniku projektu. Ale v��ím, že jména nejsou tak d�ležitá. D�ležité je, že celý 
projekt byl �ádn� dokon�en a že naše obec bude p�íští rok ješt� krásn�jší, než byla d�ív. Pevn� v��ím, že se nové nám�stí bude líbit 
velké v�tšin� našich ob�an�. 

Libor Kašpárek 
************************************************************************************************************************************* 
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Výbor TJ Sokol Hnojice informuje

Výbor TJ Sokol Hnojice s radostí informuje všechny své p�íznivce, že dne 10.9. prob�hla ú�ední kolaudace naší víceú�elové fotbalové 
klubovny na h�išti. Na této klubovn� bylo odpracováno 805 brigádnických hodin, velká v�tšina z nich zdarma. Hodnota prací �iní 
odhadem 295.000,-K�. 
Se záv�rem roku bychom rádi pod�kovali také všem sponzor�m, kte�í nám nezjištn� pomáhají jak finan�n�, tak materiáln�, �ímž 
podporují naši �innost a dobrý chod naší TJ Sokol. 
Všem spoluob�an�m p�ejeme p�íjemné prožití svátk� Váno�ních, hodn� št�stí a zdraví v novém roce a zveme Vás na akce, které 
máme pro všechny naplánovány na následující období:
28.1.2011 sokolský ples, k tanci a poslechu bude hrát Sirius 
25.2.2011 XII: sokolské Šib�inky, k tanci a poslechu bude hrát op�t Sírius 
27.2.2011 D�tský maškarní karneval, program zajistí agentura Bavi Litovel 
P�edem d�kujeme za pomoc a sponzorské dary na tyto akce a v��íme, že nám svou p�íze� v�nujete i v následujícím roce 2011. 

za výbor TJ Sokol Hnojice starosta Zden�k Vyhnánek 
************************************************************************************************************************************* 

SD�LENÍ finan�ního ú�adu k dani z nemovitostí pro rok 2011
Od 1.1.2011 vstoupí v platnost zákon �. 280/2009 Sb., da�ový �ád, který v sob� nese ustanovení § 250 – 
pokuta za opožd�né tvrzení dan� ( opožd�né da�ové p�iznání ).  
Tento § se velmi citeln� dotkne všech poplatník� dan� z nemovitostí, kte�í mají povinnost podat da�ové 
p�iznání do 31.1.2011 z d�vodu jakékoli zm�ny na jejich nemovitostech. V p�ípad�, že tento termín nestihnete, 
hrozí nov� sankce ve výši minimáln� 500,- K�. 
Upozor�ujeme Vás tímto, že tento zákon nedává na výb�r, zda pokutu uložit �i ne to znamená, že pokuta bude 
uložena vždy, proto si, prosím, ohlídejte vaši da�ovou povinnost. 

!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 



1. den otev�ených dve�í na fa�e v Hnojicích
Na podn�t ob�an� jsem požádal majitele hnojické fary pana Old�icha Barto�ka, zda by mohl umožnit ob�an�m prohlídku fary. Pan 
Barton�k zareagoval velmi kladn� a ihned jsme se dohodli, že uspo�ádme 1. den otev�ených dve�í na fa�e v Hnojicích. Pan Barton�k 
m�l pouze obavy, že o takovou akci nebude mezi ob�any p�íliš velký zájem, p�esto však �ekl, že rád ukáže všem zájemc�m nejen 
svoji rozsáhlou sbírku kropenek, ale veškeré prostory fary, kterou s takovou pé�í a láskou po léta rekonstruuje. 
Z d�vod� omezených prostor jsme se dohodli, že se zájemci o prohlídku budou p�edem hlásit na obecním ú�ad� a pokud by se sešlo 
více než dvacet zájemc�, rozd�lí se na dv� skupinky. Hned první den po vyhlášení této akce bylo p�ihlášeno prvních 12 zájemc�. Poté 
po�et pomalounku stoupal, až v pond�lí 25.10. p�esáhl dvacítku. A na poslední chvíli, jak už je u nás v �esku tradicí, se za�ali 
zájemci hlásit jako o závod. Ješt� ve st�edu ráno jsem telefonoval panu Barto�kovi, že je 53 zájemc� a dohodli jsme se, že je 
rozd�líme do t�í skupin, aby všichni m�li možnost si vše hezky v klidu prohlédnout. Ovšem již odpoledne bylo p�ihlášeno 82 zájemc�
a proto byli rozd�leni do �ty� skupin a všem bylo dáno do schránek oznámení, v kolik se mají druhého dne dostavit na prohlídku fary.

    
obr.1 Fara v dob�, kdy ji pan Barton�k kupoval…          obr.2 .. a dne 28.10.2010. Komentá� net�eba 
28.10. p�ed desátou hodinou jsme nev��ili s panem Barto�kem vlastním o�ím. P�ed farou byla více než t�icítka zájemc� o prohlídku. 
�ada lidí se divila, že mají jít na prohlídku v jiný �as – nepodívali se totiž do schránky. Pan Barton�k to však vzal sportovn� a celá 
skupina v po�tu 36. osob vyrazila na první prohlídku. Díky velkému po�tu ú�astník� v této první skupin� se prohlídka pon�kud 
protáhla a druhá, menší skupinka vyrazila k prohlídce se skoro �tvrthodinovým zpožd�ním. Tato skupinka byla sice menší, necelých 
dvacet lidí, ale o to zvídav�jší. Díky zodpovídání �etných dotaz� a objas�ování r�zných detail� týkajících se rekonstrukce fary, 
budování parku a dalších podrobností se i tato prohlídka protáhla nad plánovanou p�lhodinu a proto o p�l dvanácté vyrazila na 
prohlídku nejpo�etn�jší skupina složená z p�vodn� nahlášených posledních dvou skupin a dalších zájemc�, kte�í se o této krásné akci 
dozv�d�li n�kdy doslova za p�t minut p�l dvanácté. Tato nejpo�etn�jší skupina m�la tu výhodu, že již nebylo kam sp�chat a všichni 
se mohli ptát a prohlížet si vše, jak hrdlo �i oko rá�ilo. Ke konci prohlídky jsem oznámil všem zú�astn�ným celkový po�et lidí, kte�í 
se tohoto dne otev�ených dve�í zú�astnili. Nejvíce se divil pan Barton�k, protože po�et devadesáti šesti zájemc� o prohlídku v žádném 
p�ípad� ne�ekal. A to ješt� netušil, že poté, co tato velká skupina opustí faru, jej uprosí ješt� další �ty�i opozdilci, kte�í p�išli až deset 
minut po p�l dvanácté a zaokrouhlí tak po�et návšt�vník� na rovnou stovku. A protože jsem zapomn�l zapo�ítat sám sebe, tak 
kone�ný po�et návšt�vník� �inil �íslo 101. 

Zájemci nejr�zn�jšího v�ku se sešli, aby si prohlédli nejrozsáhlejší sbírku kropenek, možná nejrozsáhlejší na celém sv�t�
A co si tedy zájemci na fa�e prohlédli? Vid�li jsme snad nejrozsáhlejší evropskou sbírku kropenek. Nejedná se o kropenky z kostel�, 
ale z domácností ob�an� r�zného spole�enského postavení. P�edchozí majitel tuto sbírku shromaž�oval po dobu více než 65. let. 
Dnes už by se podobná sbírka sestavovala jen zt�ží. Kropenky jsou vyrobeny z r�zných materiál� a jsou vyrobeny v r�zném stylu, 
n�které z nich jsou opravdu p�ekrásné. Dále jsme si prohlédli, jak pan Barton�k zrekonstruoval nejen faru, ale také t�eba nádherné 
obrazy K�ížové cesty. Pravým skvostem je nádherná místnost v prvním poschodí, která p�vodn� sloužila jako hodovní sál, dnes je 
využívána jako ob�adní sí� pro konání svateb. Tuto místnost zdobí nádherná stropní malba pocházející z�ejm� od malí�e Jana 
Kryštofa Handkeho. Tento významný moravský barokní malí� se narodil roku 1694 v Janovicích u Rýma�ova. P�sobil na Morav� a ve 
Slezsku a byl dvorním malí�em šternberského kláštera. Zem�el v roce 1774. V této místnosti jsme si také mohli prohlédnout fotografii 
fary z doby, kdy ji pan Barton�k koupil. Toto porovnání nám umožnilo pln� pochopit, kolik toho pan Barton�k dokázal ud�lat, a 
uv�domit si, jak velké št�stí pro Hnojice bylo, že se majitelem této krásné historické památky stal práv� takovýto �lov�k.  



Na obrázcích vidíme kropenky nejr�zn�jších tvar�, barev,  vyrobené z nejr�zn�jších materiál�… všechny ale krásné 
Nádherný zážitek z prohlídky fary byl ješt� umocn�n prohlídkou velmi krásné zahrady, ozdobené okrasným rybní�kem se zlatými 
rybkami, který obdivovaly p�edevším d�ti a má mali�kost. Následná prohlídka bývalých hospodá�ských stavení, v nichž jsou dnes 
nádherné prostory pro po�ádání svateb �i jiných podobných významných akcí, podtrhla krásný zážitek a nejedna maminka dospívající 
dcery si jist� již dnes p�edstavuje, jaké to bude úžasné, až se tam bude její dcera vdávat. 

     Pohled do zahrady…                 … a detailní pohled na krásné jezírko se zlatými ryby�kami  
A co �íci záv�rem? Jedin� pod�kovat majiteli fary panu Barto�kovi nejen za ochotu, se kterou nás farou provedl, ale p�edevším mu 
pod�kovat za všechno nadšení a píli, které v�noval záchran� této nádherné památky, a pop�át mu mnoho št�stí a zdaru do jejího dalšího 
zvelebování.                                                                                                                                                                              Libor Kašpárek 
�

Mikulášská nadílka 5.12.2010

I v letošním roce navštívil naši sokolovnu Mikuláš v doprovodu and�l� a �ert�, aby d�tem nad�lili malou nadílku. Letos byl tento den 
zpest�en programem, který po mikulášské besídce p�i slavnostním rozžínání váno�ního stromu p�ipravili mladí hudební nadšenci z naší 
obce. Pro dosp�lé bylo p�ipraveno malé p�ekvapení ve form� starostovského pun�e uva�eného osobn� starostou za vydatné pomoci 
manžel� Papicových a pán� Petra Smr�ka a Ji�ího Andrýska, kterým starosta tímto d�kuje za radu, pomoc a velmi d�ležité ochutnávání. 
Zda se z tohoto letošního pojetí rozsv�cení váno�ního stromku stane tradice záleží i na tom, kolik vína se starostovi v p�íštím roce poda�í 
vyhrát na šipkových turnajích. Budeme mu všichni p�át, a� to lítá, a když ne, tak a� vymyslí zase n�co jiného �



Všechno je jinak
Je to k neví�e…  Není to tak dávno, co bylo všechno jinak. Lidé se m�li n�jak víc rádi. Když jeden n�co pot�eboval, druhý mu to dal, 
nebo alespo� p�j�il. Když si n�kdo nerozum�l s jiným, tak to nerozhlašoval do celého sv�ta, aby si ti ostatní taky p�estali rozum�t. A 
taky se ned�lalo tolik podraz� a naschvál�. Lidé byli �estn�jší a tak n�jak drželi víc p�i sob�. A p�iznejme si, že i ty váno�ní svátky se 
prožívaly ve v�tším klidu a pohod�… 

Co se to vlastn� stalo? �ím to je, že se všechno m�ní, dle mého názoru, jen a jen k horšímu? Kdo nebo co za to všechno m�že? 

Svád�t to práv� na novou dobu je trochu zbab�lé. Jen se mali�ko chytn�me za nos a p�iznejme si, že to je vlastn� n�kde v nás. Každý 
máme jen svou pravdu a názor druhého nás až tak nezajímá. Velkou roli tady taky hraje závist a s ní spojená nenávist. P�edevším za to 
mohou peníze, viditelné št�stí nebo p�ípadný úsp�ch druhého a také spousta jiných v�cí… Tak m� napadá, že text jedné písn� se k téhle 
dob� mimo�ádn� hodí, je to asi takhle: „Já, já, já, jenom já sta�ím si sám…“.  Jenže �lov�k je tvor slabý,  n�kdy nerozvážný, chvílemi i 
osam�lý a v tomto p�ípad� i nanejvýš zranitelný...  

Bylo by dobré se tak n�jak nad sebou zamyslet a t�eba i odpustit. Nejen proto, že máme p�ed sebou Vánoce, které by m�ly být svátky 
klidu, pohody, míru a odpo�inku, ale p�edevším proto, abychom se cítili my i ostatní lépe. Co když ten druhý opravdu netuší pro� se na 
n�j n�kdo zlobí, a co když se ten n�kdo dokonce mýlí a nemá pravdu s tím druhým…  �ešení je tedy na každém z nás a dobré vztahy 
jsou vždycky lepší než ty špatné. A v neposlední �ad� se pak mnohem lépe chodí po sv�t�. 

A protože mi 5. 12.2010 bylo ve spole�nosti mnoha spoluob�an� na návsi v Hnojicích tak fajn, pat�í m�j velký dík všem, kte�í se 

podíleli na tak pohodovém a milém programu celého podve�era. Tak tedy vst�íc lepším vztah�m!  (zal)

************************************************************************************************************* 

Zlatá svatba

V dnešní usp�chané dob�, kdy se vytrácejí opravdové lidské hodnoty, �i se p�inejmenším m�ní jejich žeb�í�ek, jsme jen 
z�ídka sv�dky toho, aby partnerský svazek dvou lidí, kte�í spojili své cesty s�atkem na celý život, skute�n� po celý život 
vydržel. O to vzácn�jší je, když se najdou v dnešní dob� lidé, kte�í se dožijí vysokého v�ku a ješt� dokáží s jedním 
partnerem prožít 50 let spole�ného života. Není mnoho manželských pár�, které spolu prožily tolik let. 

Této vzácné chvíle se v sobotu 20. listopadu 2010 do�kali manželé František a Emilie Šišmovi z Hnojic, kte�í p�išli do 
našeho kulturního sálu, aby zde oslavili zlatou svatbu. P�ed padesáti lety nastoupili spole�nou cestu životem a nyní se 
dostavili, aby starosta obce Libor Kašpárek p�ijal jejich op�tovný slib v�rn� a oddan� krá�et dále spole�ným životem. 

Udržet po tak dlouhou dobu tak jedine�ný, ale zárove� složitý partnerský vztah, jímž manželství bezesporu je, vyžaduje 
vzájemnou lásku, úctu, toleranci, pochopení a zodpov�dnost. Zárove� si to však vyžaduje i obdiv nás ostatních. 

Starosta ocenil p�íklad ušlechtilého rodinného soužití manžel� Šišmových, vypln�ného spole�nou prací, vzájemným 
pochopením a láskou, pop�ál jim k vzácnému jubileu a zárove� pod�koval za jejich dlouholetou práci a za vše, �ím obohatili 
blízké i celou naši spole�nost. Spole�n� s dalšími gratulanty manžel�m Šišmovým pop�ál všechno nejlepší, hodn� zdraví a 
spokojenosti do dalších let.   

                                                              zapsala Blanka Adamová, referentka obce 


